

Jiddische Drucke Yiddish Literature



» www.jewish-literature.de

The University library in Frankfurt/Main (Germany) owns the largest collection of literature on Judaism and Israel in Germany.

This database of Yiddish literature on the Internet contains about 800 very valuable Yiddish books. They were printed in Hebrew letters in Western, Central and Eastern Europe.

The dates range from the middle of the 16th century to the beginning of the 20th century. This collection contains the whole spectrum of Yiddish texts, including women's bibles in Yiddish translation (Tse'ena-Re'ena), liturgy, practical guide books, science and education, works on religious customs, legends, chronicles and translations of well known tales like „A Thousand and One Nights“.

The prints of the 19th and early 20th centuries comprise the classical Jewish fiction of famous East European Yiddish authors like Leib Perez, Sholem Alejchem and Shalom Ash.

The collection is remarkable because of its completeness and the impressive number of extremely rare books and several unique editions.

Contact

Universitätsbibliothek Frankfurt am Main
 Bockenheimer Landstraße 134-138
 60325 Frankfurt am Main

Dr. Rachel Heuberger
r.heuberger@ub.uni-frankfurt.de

Searchable in:



Sponsored by:



Realized with:



די אוניווערסיטעטישע ביבליאטעק אין פראנקפורט/מייין [דייטשלאנד] פארמאגט די גרעסטע זאמלונג פון ליטעראטור אין שייכות מיט יידנטום און ארץ-ישראל אין דייטשלאנד.

דאס איז די ערשטע ארומנעמיגע דאטן-באזע וואס מאכט צוטריטליך די יידישע ליטעראטור אויף דער אינטערנעץ. די זאמלונג נעמט אריין מער ווי 800 וויכטיגע און טייערע יידישע ביכער, געדרוקט אויף יידיש און עברי-טייטש פון ארום דעם 16. ביזן אנהייב 20. יארהונדערט אין מערב-, מיטל- און מיזרח-אייראפע.

אין דאר זאמלונג געפינט מען יידישע איבערזעצונגן פון תנ"ך, א סך טייטש-חומשים [צאנה-ראנה], און תחינות, מינהגים און מעשה-ביכלעך, פראקטישע האנטביכער, פינקסים און בעלעטריסטיק. עס זיינען אויך פאראן אלע קלאסישע ווערק פון די סאמע בארימטע שרייבערס אין מיזרח-אייראפע.

Die Frankfurter Universitätsbibliothek besitzt die größte Sammlung an Literatur zum Thema Judentum und Israel in Deutschland. Darunter befindet sich auch eine außerordentlich vollständige Sammlung historischer jiddischer Werke.

Das Portal bietet freien Zugang zu rund 800 sehr wertvollen jiddischen Drucken im Internet. Die Werke wurden von der Mitte des 16. bis zu Beginn des 20. Jahrhunderts in West-, Mittel- und Osteuropa gedruckt, auf Jiddisch und Judendeutsch. Hier finden sich jiddische Übersetzungen des Tanach, zahlreiche Weiberbibeln (Zene-Rene) und Techines, Minhagim- und Ma'asebücher, praktische Ratgeber, Chroniken und historische Beschreibungen.

Die literarischen Werke der berühmten jiddischen Schriftsteller des 19. Jahrhunderts aus Osteuropa – wie Leib Perez, Sholem Alejchem und Shalom Ash – sind ebenso vorhanden.

הספריה של אוניברסיטת פרנקפורט/מייין היא בעלת האוסף הגדול ביותר בגרמניה של ספרות בנושאים יהדות ומדינת ישראל בכל השפות. באוסף נמצאים גם ספרים רבים בספת היידיש.

מאגר זה מאפשר גישה חופשית לספרות היידיש באינטרנט. האוסף הדיגיטלי כולל כ-800 ספרים שנדפסו מאמצע המאה ה-16 עד לראשית המאה ה-20 באירופה. נמצאים בו תרגומים של התנ"ך, ספרי צאנה-ראנה ותחינות, ספרי מנהגים, פנקסים, ספרות יפה ועוד. כמוכן זמינים לציבור גם היצירות של הסופרים הידועים של מזרח אירופה של המאה ה-19.

Das Portal Digitale Sammlungen bietet den Zugriff auf Judaica Online-Datenbanken /
Digital Collections online offer access to Judaica databases:

- Compact Memory / Gateway to Jewish Periodicals
- Freimann-Sammlung / Freimann Collection
- Hebräische Handschriften / Hebrew Manuscripts
- Hebräische Inkunabeln / Hebrew Incunabula
- **Jiddische Drucke / Yiddish Literature**
- Judaica Frankfurt
- Rothschild-Sammlung / Rothschild Collection

» www.judaica-frankfurt.de

